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PROTOKÓŁ NR XLVI/10 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 30 kwietnia 2010 r.  

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

 

Ustawowa liczba radnych 27 

Stan faktyczny radnych  27 

Radni obecni    27 
 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLVI sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z: XLIV i XLV sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie informacji z realizacji powiatowego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w roku 2009. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego            

z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy 

niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.  

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009: 

a) wystąpienie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Zgierskiego, 

b) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu                 

z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

c) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego              

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

e) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego o wykonaniu budżetu 

Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

f) dyskusja. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2009. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego            

za rok 2009 z tytułu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2010-2014; 

b) wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Brzezinach dotyczącej 

likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Brzezinach; 

c) zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu; 

d) zmiany uchwały Nr XXXVIII/335/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 23 września 

2009r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 

niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

e) zmiany uchwały nr XLVII/410/02 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 czerwca 

2002r. w sprawie ustalenia podziału Powiatu Zgierskiego na okręgi wyborcze,                  

ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
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12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Oświadczenia i wnioski radnych. 

15. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 

16. Zamknięcie obrad XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XLVI sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 10
05

.  

Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz gości, w szczególności: radnego Sejmiku Województwa Łódzkiego Tomasza 

Kupisa, Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji Iwonę Lewandowską, Komendanta 

Powiatowego PSP Krzysztofa Zielińskiego.  

Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady oświadczył, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego,  wprowadza do 

porządku obrad XLVI sesji w pkt 10 projekty uchwał w sprawach:  

1) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych przez Powiat Zgierski zobowiązań z tytułu 

kredytów; 

2) zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 04 stycznia 2010r.               

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010 – druk „A”; 

3) zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 04 stycznia 2010r.                   

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010 – druk „B”. 

Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 22 kwietnia 2010r. stanowi załącznik nr 4                         

do protokołu. 

 

Radny Wojciech Budziarski przypomniał, że na poprzedniej sesji była podnoszona sprawa 

przywrócenia laboratorium przy Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Zgierzu. Projekt 

stanowiska w tym temacie miał być przedmiotem dzisiejszych obrad. W porządku obrad brak 

jest takiego punktu. 

 

Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński poinformował, że projekt stanowiska jest jeszcze             

w opracowywaniu. Zostanie on zgłoszony do porządku obrad majowej sesji.   

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XLVI sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z: XLIV i XLV sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie informacji z realizacji powiatowego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w roku 2009. 
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6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego            

z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy 

niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.  

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009: 

a) wystąpienie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Zgierskiego, 

b) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu                 

z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

c) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego              

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

e) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego o wykonaniu budżetu 

Powiatu Zgierskiego za rok 2009, 

f) dyskusja. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2009. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego            

za rok 2009 z tytułu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2010-2014; 

b) wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Brzezinach dotyczącej 

likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Brzezinach; 

c) zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu; 

d) zmiany uchwały Nr XXXVIII/335/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 23 września 

2009r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 

niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

e) zmiany uchwały nr XLVII/410/02 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 czerwca 

2002r. w sprawie ustalenia podziału Powiatu Zgierskiego na okręgi wyborcze,                  

ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu; 

f) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych przez Powiat Zgierski zobowiązań 

z tytułu kredytów; 

g) zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 04 stycznia 

2010r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010                          

– druk „A”; 

h) zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 04 stycznia 

2010r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010                          

– druk „B”. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

12. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Oświadczenia i wnioski radnych. 

15. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 

16. Zamknięcie obrad XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Radni otrzymali ustalony porządek obrad. 

 

 



5 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XLIV sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLIV sesji. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  

 

Uwag do protokołu z XLV sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLV sesji. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 

Ad. 4 

Radny Tadeusz Iwaniuk wie, że Sąd Rejonowy w Zgierzu już wyprowadził się                                    

z ul. Dąbrowskiego. Były czynione starania o pozyskanie tego budynku na siedzibę 

Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu. W związku z tym poprosił  Zarząd Powiatu 

Zgierskiego o zainteresowanie się tematem, „żeby nie przegapić okazji. Kujmy żelazo póki 

gorące, żeby ten temat nam nie spadł z planu, a warto zagospodarować ten obiekt”.  

 

Radny Krzysztof Gawroński oznajmił: „w sprawie inwestycji drogowej w Ozorkowie na                 

ul. Wyszyńskiego było już wiele pytań i odpowiedzi, ale sprawa jest w dalszym ciągu 

niewyjaśniona. Wbrew temu co pisze Pan Starosta w piśmie z dnia 14 kwietnia 2010 r.                

do Burmistrza Miasta Ozorkowa nie ma akceptacji społecznej dla niesymetrycznego układu 

alei. Społeczeństwo Ozorkowa domaga się zachowania pierwotnego, XIX wiecznego 

symetrycznego, układu alei po obu stronach ulicy. Przebudowane aleje i parkingi po parzystej 

stronie ulicy spotykają się z dużym uznaniem mieszkańców. Oczekiwania były takie,                      

że po nieparzystej stronie ulicy będzie podobnie. 

Proszę Pana Starostę i cały Zarząd Powiatu o dołożenie wszelkich starań, aby poszerzyć część 

spacerową alei po nieparzystej stronie ulicy i zachować symetryczny układ ulicy 

Wyszyńskiego. 

W mojej ocenie popełniono wiele błędów w przygotowaniach do przebudowy alei 

Wyszyńskiego, dlatego stawiam pytania: 

 dlaczego odstąpiono od pierwotnych założeń zawartych we wniosku o dotację na                

tzw. „Schetynówkę”, gdzie inwestycja polegała na zachowaniu pierwotnej szerokości alei 

po obu stronach ulicy, 

 kto odpowiadał za przygotowanie przetargów na roboty drogowe i na pełnienie funkcji 

inspektora nadzoru, 

 kto i dlaczego niewłaściwie rozstrzygnął przetarg na inspektora nadzoru – czym opóźnił tę 

inwestycję, doprowadził do przegrania sprawy odwoławczej w sądzie i wypłaty 

odszkodowania składającemu najkorzystniejszą (najtańszą) ofertę, 

 czy wyciągnął Pan Starosta jakiekolwiek konsekwencje w stosunku do osób, które 

odpowiadały za przygotowanie dokumentacji i przetargów, 

 czy dotacja tzw. „Schetynówka” za wspólną z miastem Ozorków inwestycję na drodze 

powiatowej została rozliczona? 

I Panie Starosto stanowczo protestuję przeciwko zwracaniu przez Pana Starostę uwagi 

Burmistrzowi zawartej w piśmie z 15 kwietnia 2010 r. na problem elewacji budynków wzdłuż 

ul. Wyszyńskiego. Sądzę, że Pan wie o wkładzie miasta w powiatową inwestycję 

„przebudowa alei Wyszyńskiego w Ozorkowie” w kwocie 660 tys. zł. Za te pieniądze można 

kilkakrotnie odnowić elewacje budynków przy ul. Wyszyńskiego. 
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Uważam, że zaprezentował Pan niewłaściwy stosunek starostwa do wspólnych z gminami 

inwestycji i utrudnił Pan na przyszłość współpracę z samorządem. 

Zwracam się również z zapytaniem czy rozpoczęły się przygotowania do wspólnej              

z samorządem Ozorkowa przebudowy placu Jana Pawła II i skrzyżowania tego placu z ulicą 

Starzyńskiego? Ponadto pytam czy jest opracowana dokumentacja, jak będzie finansowane to 

przedsięwzięcie inwestycyjne i kiedy będzie realizowane.” 

 

Opinie Komisji Rady Powiatu Zgierskiego do projektów uchwał zgłoszonych na XLVI sesję 

stanowią załącznik nr  5 do protokołu. 

 

Ad. 5 

Informacja z realizacji powiatowego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2009 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Starosta Zgierski Jacek Socha przedstawił przedmiotową informację.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji.  

 

Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał, dlaczego dofinansowanie Miejskiego Klubu Sportowego 

„Bzura” w Ozorkowie wynosiło 8.000 zł. Było ono najwyższe, przekraczające dwukrotnie 

inne dofinansowanie imprez. Poza tym brak jest konkretnego określenia co to za impreza. 

Zadanie ujęte jest bardzo ogólnikowo „upowszechnianie sportu poprzez organizacje imprez 

sportowych o zasięgu powiatu w kategoriach młodzieżowych”. W związku z tym radny 

poprosił o rozszerzenie informacji poprzez konkretne wskazanie: jakie to były imprezy,             

ile osób (dzieci, młodzieży) brało w nich udział.  

 

Radna Ilona Zinser oznajmiła, że brakuje jej takich informacji jak: gdzie się odbywa i ilu 

dniowy jest to turniej, ile osób bierze w nim udział, które szkoły zostały zaproszone do 

udziału w turnieju, liczba instruktorów.  

 

Członek Zarządu Powiatu Bogdan Jarota wyjaśnił, że radnemu Tadeuszowi Iwaniukowi 

zostało przekazane ksero wniosku, natomiast konkretnym rozliczeniem jest umowa.                 

Przy rozliczaniu kwoty dotacji każda organizacja ma obowiązek przedstawienia umowy, 

sprawozdania z danej imprezy. Jeżeli będzie taka potrzeba to oczywiście te szczegółowe dane 

mogą zostać przekazane.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację . 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    8 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

29 lutego 2008 r.  w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas  

nieoznaczony stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Radosław Zaborowski przedstawił sprawozdanie.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do sprawozdania.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. 7a) 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009 stanowi załącznik               

nr 8 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił sprawozdanie.  

 

Ad. 7b) 

Uchwała Nr I/46/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 

20 kwietnia 2010 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Zgierskiego                     

z wykonania budżetu za 2009 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski odczytał przedmiotową uchwałę. 

 

Ad. 7c) 

Uchwała Nr I/47/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 

20 kwietnia 2010 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego             

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za wykonanie budżetu 2009 roku 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Skarbnik odczytał przedmiotową uchwałę. 

 

Ad. 7d) 

Opinia z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za rok 2009 Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik  nr 12 do protokołu. 

 

Uchwała Nr 35/4/10 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 7 kwietnia 2010 r. 

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2009 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Kwiatkowski odczytał ww. dokumenty. 

 

Ad. 7e) 

Przewodniczący Rady  przedstawił opinie Komisji do sprawozdania.                                                                                                          

 

Ad. 7e) 

Radny Wojciech Budziarski powiedział: „jest to uchwała absolutoryjna do podjęcia przed 

nami. Formalnie to co usłyszeliśmy do tej pory to wykonanie budżetu, wykonanie tej pracy 

przez Zarząd praktycznie zostało wykonane w 100 %., no poza nielicznymi wyjątkami.              

Ale przy tej okazji nie sposób się trochę głębiej odnieść. Wielokrotnie na posiedzeniach 

komisji i sesjach poruszany był temat przetargów. Zbyt późno rozpisane przetargi powodują 

nierozpoczęcie danych inwestycji w roku budżetowym. Czym to skutkuje wszyscy już 

wiemy. Brak jest zrealizowania inwestycji. Jest to zaniedbanie. Również były rozważania                

i rozmowy o podziale środków na poszczególne gminy - jest to temat do dziś tak 

niezanalizowany. Dzisiaj nawet padały słowa pod kątem podziału środków finansowych na 

działalność klubów i stowarzyszeń sportowych. Brakuje jasności, czytelności tego podziału. 

Co do rozrostu administracji to chciałbym tylko podsumować, Wydział Promocji                            

i pozyskiwania środków unijnych, który obligowałby nas do tego, żeby te środki pozyskiwać 
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w zadowalających dla nas w sumach czy w korzyściach, no tego nie ma. A ten dział jest 

rozrośnięty. Są działy, gdzie brakuje ludzi, chociażby architektura. Ja rozumiem, że dział 

inspektora nadzoru budowlanego nie leży w gestii starostwa, ale nadmiar spraw, które są tam 

do załatwienia, no powinien być bardziej uczulony na to i rozmowy z wojewodą w tym 

kierunku powinny być prowadzone. W celu pozyskania oczywiście pracowników, albo 

przekwalifikowania. Niedostateczne, tak jak nie tylko my członkowie Platformy 

Obywatelskiej to widzimy, ale opozycja i sadzę, że i koalicja jest pozyskiwanie środków 

unijnych na inwestycje i twarde i miękkie. Twarde dotyczące działań inwestycyjnych, 

dużych, a miękkie typu szkolenia. Tego nie ma. A jest okazja, tylko już dzisiaj to można też 

podsumować brak kontaktów starostwa na zewnątrz. Brak kontaktów z wojewodą,                          

z marszałkiem województwa. Pewne rzeczy i pewne rozwiązania, z korzyścią dla powiatu, 

płyną w rozmowach bezpośrednich z ludźmi, o których właśnie powiedziałem. To są najbliżsi 

nam, ale jednocześnie oni dysponują środkami. To co dzisiaj było powiedziane, no niejasny 

jest podział tych środków pieniężnych na  różne wyjazdy, na mistrzostwa. Są pozycje 

niezrozumiałe, bo jeżeli wysyłamy kogoś do USA czy próbujemy mu dotacje dać, to są od 

tego zrzeszenia państwowe. Proszę państwa to, co tu również padło pozyskiwanie kredytów, 

zaciąganie tych kredytów to ja jako działający biznesmen, rzemieślnik (tak się tytułuję), wiem 

co to jest, jakie to jest zagrożenie. Być może zagrożenie dla dzisiejszego budżetu tego 2010 

roku nie istnieje, ale ono istnieje na następną kadencję, bo to się przeniesie, ktoś tutaj                    

z przychodzących będzie miał dylemat, będzie miał problem. Najłatwiej jest zaciągać 

kredyty, bo no cóż zaciągamy, robimy a inni się z tego później rozliczają i martwią jak je 

spłacić. Prowadząc działalność na pewno nie robiłbym jakiś kroków zmierzających do tylko 

zaspokojenia konsumpcji, bo sądzę że kredyty przede wszystkim kredyty winny być na 

inwestycje dochodowe. Nie wykorzystujemy pewnych szans, które daje nam tutaj możliwość 

skrzyżowanie autostrad. Ono w końcu tu będzie, a my nic nie robimy ku temu, żeby 

wykorzystać to. Ja już chyba na pierwszej sesji tej kadencji mówiłem o zagospodarowaniu 

„Malinki”. Może to dzisiaj jest przerastająca inwestycja, ale ta inwestycja o ogromnym 

znaczeniu dla tej infrastruktury naszej, bo daje możliwości pozyskiwania również podatku.         

A podatki wpływają tutaj na nasze konto.  Wielokrotnie na komisjach mówiłem o problemie 

śmieci, wysypiskach. Śmierdzący temat, ale jakże konieczny i potrzebny. Ja rozumiem,                 

że powiat nie jest bezpośrednio zainteresowany oczyszczalnią, wysypiskiem, ale przecież 

można przy udziale pieniążków zainwestowanych przez powiat czerpać korzyści z tego 

tytułu. Przecież na śmieciach wszędzie na zachodzie zarabiają. Dlaczego my tego nie robimy? 

O braku rozwiązania kwestii Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu była już mowa. Była 

już mowa. Jest okazja ja sądzę, że tej okazji nie trzeba przegapić, budynki posądowe można 

zagospodarować na ten cel tylko trzeba zacząć już o tym myśleć.  

Proszę państwa drażliwa sprawa, bo znowu o pieniądzach; nagrodę dyrektor Powiatowego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej otrzymał - a pracownicy, czy nie są tego warci?  

Chciałbym, nie przedłużając tego wystąpienia, w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej 

przekazać, że Platforma wstrzyma się od głosowania nad udzieleniem absolutorium 

Zarządowi.” 

 

Radny Paweł Wawrzyńczak oznajmił, iż Klub Radnych Polskie Stronnictwo Ludowe będzie 

głosował za udzieleniem absolutorium. Klub miał troszkę pewne zahamowania przy ocenie             

2 zrealizowanych uchwał przez Zarząd Powiatu jednak doszli do wniosku, że na dzień 

dzisiejszy one są już nieistotne. Pogratulował Zarządowi za pozytywne opinie Regionalnej 

Izby Obrachunkowej. 

 

Radny Henryk Tomczak podkreślił, iż w dniu dzisiejszym radni będą podejmować 2 uchwały. 

Jedna, która dotyczy przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego za 

rok 2009 „i tu jak się przekonaliśmy z materiałów i na komisjach jest wszystko w porządku 

jest ten budżet wykonany prawidłowo. Myślę, że tu duża zasługa pana Skarbnika w tym 

zakresie.  Ale Wysoka Rado jest też druga uchwała, przy której radni mają nie tylko prawo, 
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ale i obowiązek ocenić Zarząd i Starostę. W jaki sposób zadania były wykonywane w roku 

2009. I tu szanowni państwo sytuacja najlepiej nie wygląda. Jak popatrzymy na inwestycje, 

na to jak nasz powiat się rozwija to nietrudno zauważyć, że Zarząd to trwa, na pewno trwa, 

jest, administruje, natomiast brakuje tutaj sukcesów takich i przytoczę ich kilka.   Inwestycje 

drogowe, ja wielokrotnie na sesjach mówiłem w jaki sposób te inwestycje są 

przygotowywane i realizowane. Otóż proszę państwa moje oczekiwanie było takie, że… Chcę 

powiedzieć jeszcze, że może troszeczkę szerzej niż jeden rok kilka słów, dlatego że to jest 

ostatni pełny rok, za który oceniamy  Zarząd w tej kadencji. Moje oczekiwanie było takie,               

że przynajmniej jedna inwestycja drogowa w roku będzie taką inwestycją sztandarową, która 

będzie odpowiednio przygotowana i dostaniemy tam, umówmy się ogólnie, duże pieniądze            

z Unii Europejskiej. A tymczasem Zarząd konsekwentnie realizuje politykę takiego 

rozproszenia inwestycji, dużo drobnych, małych. One są potrzebne, to dobrze, że się dużo 

robi,  że się dużo dzieje. Ale nie dobrze, że na tym Zarząd tak zaczął i tak kończy. Proszę 

państwa jest tak, że jeśli chodzi o technologie, ja wielokrotnie pytałem Pana Starostę 

Karpińskiego, w jaki sposób są robione generalne remonty. No jest robione to w technologii 

takiej, jak się dowiedziałem, żeby był efekt doraźny. Robimy dużo, ładnie, równo, czarno 

zalane asfaltem, ale wynika z tego, że jest to efekt doraźny i po kilku latach te drogi są prawie 

do stanu, w którym były. I to jest sprawa inwestycji. Proszę państwa z remontami jest tak,            

że po tej zimie szczególnie, ale w ogóle remonty i uzupełnienia na drogach są robione też             

w takiej technice, że na dobrą sprawę są robione dwa razy drogi. Ja tego nie rozumiem.               

Są techniki, widzimy na drogach wojewódzkich, gdzie jest to ładnie docięte, zalane itd. Ale tu 

proszę państwa jest zgoda, jeśli chodzi o… na ostatniej Komisji, przedstawiciel Zarządu 

określił, te roboty remontowe tak, że jest to „pudrowanie trupa”  nic tu dodać, nic ująć. Więc 

tak wyglądają mniej więcej remonty drogowe.  

I proszę państwa to, co Zarządowi niewątpliwie się udaje, to dzisiaj nawet w tym 

sprawozdaniu widzieliśmy, to pozbywać się nieruchomości z bonifikatą. I tu drodzy państwo 

chcę powiedzieć, że w okresie między sesjami złożyłem taką interpelację, otrzymałem 

informację, bo chciałem mieć wyobrażenie ile  nieruchomości, za jaką kwotę się udało 

sprzedać. Więc proszę państwa kwota bonifikat udzielonych głównie w roku 2008, w 2009 

prawie niewiele i troszeczkę w tym roku, więc tych upustów zastosowaliśmy na kwotę, jak 

wyliczymy to, co dzisiaj usłyszeliśmy no około 7,5 mln złotych. Ja rozumiem, że są niekiedy 

racje takie samorządów i każda sytuacja jest inna, ale mniej więcej na taką kwotę zrobiliśmy 

upustów, a z drugiej strony oczywiście brakuje nam pieniędzy na inne rzeczy. I to proszę 

państwa, jeśli chodzi o politykę upustów.  

Jeśli chodzi o stan finansów powiatu  no to też na ostatniej komisji nawet żeśmy rozmawiali 

na ten temat, że on się nie poprawia a można powiedzieć, że się pogarsza. Proszę państwa              

w roku 2009 zaciągnęliśmy kredytu 10.880.000 zł, spłaciliśmy kredytów 2.5000.000 zł tak 

pokryliśmy deficyt. W roku bieżącym sytuacja jest troszeczkę inna, ale mamy zaplanowane 

9,5 mln kredytu, spłacimy 3,5 mln zaciągniętych. Także proszę państwa trzeba na pewno 

korzystać także z kredytów tylko jeszcze raz wrócę do tych inwestycji. Gdyby te pieniądze, 

które niewielkie, ale z kredytów zostają, generowały środki zewnętrzne byłaby sprawa jasna. 

Tak niestety się nie dzieje.  

I proszę państwa już ostatnie krótkie słowo na temat funkcjonowania  administracji i służb,        

no to chciałem jeszcze raz Panu Staroście przypomnieć, że ja tu mówię o wielkich rzeczach,         

o kreowaniu polityki, inwestycjach a tymczasem ja jako radny powiatu nie mogę w terminie 

otrzymać odpowiedzi na interpelację, a na pytanie, które Panu zadałem 2 miesiące temu nie 

otrzymałem odpowiedzi do dzisiaj. I to świadczy także o jakości pracy tego Zarządu. Klub 

Wspólnota Samorządowa za udzieleniem absolutorium nie zagłosuje.” 
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Radny Krzysztof Kozłowski zaznaczył, że sytuacja jest jaka jest, jest globalny kryzys, finanse 

publiczne takie są, jakie są a mimo wszystko udało się ten budżet przyjęty przez Radę 

zrealizować przez ten Zarząd. Można było się doszukiwać właśnie jakiś drobnych takich 

rzeczy, które według Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość są naprawdę nieistotne.  Zarząd 

przeprowadził wiele inwestycji, które będą skutkowały na następne lata. Równowaga między 

wydatkami a przychodami tego budżetu jest utrzymana. W związku z powyższym Klub 

Radnych PiS będzie głosował za udzieleniem absolutorium temu Zarządowi.  

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Zgierskiego  za rok 2009 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/406/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 

budżetu Powiatu Zgierskiego  za rok 2009 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego  za rok 

2009 z tytułu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu  11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/407/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Zgierskiego  za rok 2009 z tytułu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego  stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje Zarządowi Powiatu Zgierskiego. 

 

Starosta w imieniu Zarządu podziękował radnym za udzielenie absolutorium. Wsłuchując się 

w dyskusję stwierdził, że nigdy nie jest tak, żeby było idealnie i nigdy tak nie będzie. Mimo 

wszystko uważa, że w miarę możliwości finansowych powiatu, ekonomicznych                             

i ogólnokrajowych i mikro i makro należycie  i z należytą starannością Zarząd podejmował 

działania zmierzające do tego, aby w powiecie jednak coś się działo. Jednocześnie zapewnił, 

że również z troską Zarząd podchodzi do kwestii związanych z nową ustawą o finansach 

publicznych, gdzie już niedługo zupełnie inaczej będą naliczane prognozy długu, możliwości 

kredytowania. Zarząd nie chce  zostawić po sobie zgliszczy i uważa, że obecny wskaźnik 

procentowy zadłużenia pozwala z optymizmem patrzeć na konstrukcje budżetu w latach 

następnych. Podziękował wszystkim za współpracę, za uwagi i wnioski związane z pracą 

Zarządu. Dalej Zarząd nie będzie na nie głuchy, do końca będzie się starał w sposób 

sumienny, rzetelny i należyty wywiązywać ze swoich obowiązków. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 11
05

. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 11
30

. 
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Ad. 10a) 

Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości 

oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2010-2014 stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Radny Wojciech Budziarski zapytał, dlaczego w żadnym posiedzeniu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Zgierskiego nie uczestniczy przedstawiciel                                     

prokuratury. 

  

Starosta poinformował, że Prokuratura otrzymuje zaproszenie na każde posiedzenie Komisji.  

Osobiście jest również zdziwiony brakiem zainteresowania. Może tylko ubolewać, że tak się 

dzieje, ale niestety nie ma żadnego przełożenia, jeżeli chodzi o możliwość wydania polecenia. 

Może tylko prosić.  

 

Radny Tadeusz Iwaniuk oznajmił, że od kilku lat zadaje pytania związane z kontrolą 

kierowców pod wpływem narkotyków. Wyczytał, że w 2009 roku nie wykryto żadnego 

natomiast w planach jest zintensyfikowanie wykrywania substancji psychotropowych. Radny 

sugerował, „aby to bardziej w życie wprowadzić niż w planach, bo wychodzi na to, że tych 

kontroli jest bardzo mało i dlatego nie wykryto, a ponoć narkomania rośnie w Polsce. Także 

coś tu proporcje krajowe mylą się z naszymi powiatowymi”.  

 

Starosta poinformował, że kwestia związana z narkotykami była poruszana na ostatnim 

posiedzeniu  Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu Zgierskiego. 

Nie ma w tej chwili przedstawiciela Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu, żeby odnieść się 

do wypowiedzi radnego. Starosta może jedynie przekazać te uwagi.   

 

Radny Krzysztof Gawroński nawiązał do zapisu ze str. 9 programu, gdzie  niedostateczna 

infrastruktura w obrębie autostrady jest jedną z głównych problemów bezpieczeństwa                  

w ruchu drogowym. Przypomniał, że próbował zainteresować różne instytucje problemem 

chodników czy przejść nad autostradą A-2 (bo tak odczytuje tek brak infrastruktury). Był 

wypadek śmiertelny na przejściu nad autostradą, na drodze powiatowej w okolicach 

Kowalewic. Próbował walczyć z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad i wiele 

innych instytucji chciał tym tematem zainteresować. Wysyłał nawet ksero ustawy o ruchu 

drogowym, artykuł dotyczący ruchu pieszych, prosił o to, żeby ktoś spojrzał takim uczciwym 

okiem na ten zapis ustawowy i powiedział, jak zgodnie z prawem przejść po wiadukcie nad 

autostradą. Poddał się, ponieważ do dzisiaj takiej odpowiedzi od żadnej instytucji, które 

powinny się tym zająć,  nie otrzymał. A jest problem, bardzo ciekawy problem prawny. 

 

Radny Bogusław Czekała wskazał, iż na posiedzeniach Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego Rady Powiatu Zgierskiego często podnoszony jest temat karetek pogotowia. 

Zaapelował do Zarządu, aby w ramach swoich możliwości, kompetencji zadbał o to, żeby te 

karetki, które są na rejonie Powiatu Zgierskiego pozostały. Ponadto niepokój Komisji 

wzbudza fakt, że te karetki nie mają lekarzy, jest tylko i wyłącznie służba medyczna i mogą 

być problemy w przypadku poważniejszych zdarzeń,  że brak tego lekarza odczujemy. Stąd 

wniosek, aby podjąć działania, aby chociaż jedna karetka była z lekarzem; była dostępna dla 

mieszkańców powiatu - szczególnie po pracy zoz-ów.  
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Starosta odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy zaznaczył, że Zarząd w temacie zespołu 

specjalistycznego występował do wojewody. Otrzymali taką enigmatyczną odpowiedź,                 

z której nic nie wynika. Na tę chwilę żadnych informacji nie ma. Niedopuszczalna jest 

sytuacja, kiedy na ponad 160 tysięcy mieszkańców jest jeden zespół specjalistyczny. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/408/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie  uchwalenia powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 

na lata 2010-2014 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 10b) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu                            

w Brzezinach dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Brzezinach stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Bogdan Jarota przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    8 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/409/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r.   w sprawie  wyrażenia opinii do projektu uchwały 

Rady Powiatu w Brzezinach dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Brzezinach stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 10c) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Zgierzu  stanowi załącznik  nr 21 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Bogdan Jarota przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/410/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie  zatwierdzenia zmian Statutu Powiatowego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad. 10d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/335/09 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 23 września 2009 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 

niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania stanowi 

załącznik  nr 23 do protokołu. 

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jacek Brzeziński, w imieniu 

Zarządu,  przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/411/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 10e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVII/410/02 Rady Powiatu Zgierskiego          

z dnia 28 czerwca 2002 r. w sprawie ustalenia podziału Powiatu Zgierskiego na okręgi 

wyborcze, ich numerów, granic  oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu stanowi 

załącznik  nr 25 do protokołu. 

 

Starosta  przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Krzysztof Kozanecki zgłosił następujące 

poprawki Komisji do projektu uchwały: 

1) aby § 3 otrzymał brzmienie: 

„§3. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego 

oraz na tablicy ogłoszeń Rady Powiatu Zgierskiego.” 

2) aby § 4 otrzymał brzmienie: 

„§4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Łódzkiego.”. 

 

Starosta ww. poprawki przyjął jako autopoprawki. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/412/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie  zmiany uchwały nr XLVII/410/02 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 28 czerwca 2002 r. w sprawie ustalenia podziału Powiatu 

Zgierskiego na okręgi wyborcze, ich numerów, granic  oraz liczby radnych wybieranych             

w każdym okręgu stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad wiceprzewodniczącemu Tomaszowi 

Tołłoczko. 
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Ad. 10f) 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych przez Powiat Zgierski 

zobowiązań z tytułu kredytów stanowi załącznik  nr 27 do protokołu. 

 

Skarbnik, w imieniu Zarządu, przedstawił projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Radny Krzysztof Kozanecki wyraził zainteresowanie czy podjęcie tej uchwały oznacza 

rozpoczęcie procedury przetargowej na całą kwotę kredytu zapisaną w projekcie uchwały. 

 

Skarbnik wyjaśnił, że procedura przetargowa zostanie wszczęta po uzyskaniu pozytywnej 

opinii z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi. Zwrócił uwagę, iż w § 1 projektu uchwały 

jest zapis „do kwoty 9.435.691,96 zł”. Kredyt zaciągany w ubiegłym roku zakłada możliwość 

uruchamiania kredytu w transzach. Gdyby się okazało, że dochody planowane na ten rok będą 

wyższe to oczywiście, po rozstrzygnięciu przetargu, można z pewnej kwoty tego kredytu 

zrezygnować. Natomiast wszczynanie procedury będzie dotyczyło pełnej kwoty zapisanej            

w budżecie Powiatu Zgierskiego na ten rok.  

 

Przewodniczący Rady przejął prowadzenie obrad. 

 

Radny Tadeusz Iwaniuk rozumie, że kredyt ten będzie spłacany przez kolejne 10 lat.                    

„I rozumiem, jeżeli zostanie to zainwestowane powiedzmy w termoizolacje budynków, które 

w jakimś sensie zyska się przez zmniejszenie kosztów utrzymania tych obiektów i w jakimś 

sensie jest szansa, że zainwestowane pieniądze będą zwracały, jeśli chodzi o te spłaty.”  

Następnie radny poprosił o powtórzenie informacji podanej na Komisji Budżetowo-

Finansowej, że  w ciągu tej kadencji zadłużenie powiatu z 8 mln zł wzrosło na 20 mln zł. 

„Czyli  suma summarum zadłużamy w dosyć szybkim tempie powiat. Czy to jest prawdą?” 

 

Skarbnik poinformował, że na początku tej kadencji zadłużenie powiatu było w granicach                 

6 mln zł, natomiast na koniec tego roku, gdyby wziąć kredyt w pełnej wysokości,                         

to zadłużenie byłoby bliskie 26 mln zł.  

 

Radny Krzysztof Kozanecki poprosił o podanie czy nowa ustawa o finansach publicznych, 

pozwolił na wzięcie podobnego kredytu powiatowi w przyszłym roku.  

 

Skarbnik odpowiedział, że jeżeli chodzi o nową ustawę o finansach publicznych w zasadzie   

w pełnym takim znaczeniu tego zapisu mówiącego o możliwości zadłużania, ten wskaźnik 

dopiero zacznie funkcjonować od 2014 roku. Natomiast przyszły rok zakłada obowiązek 

zrównoważenia wydatków bieżących z dochodami bieżącymi powiększone odpowiednio               

o nadwyżkę wypracowaną z roku ubiegłego. W tej chwili wskaźnik informujący o zadłużeniu 

jest oparty o jeszcze tą starą ustawę o finansach publicznych, która dopuszcza zadłużenie 60% 

planowanych dochodów. „Nasz wskaźnik, po tym roku gdybyśmy wzięli pełną kwotę kredytu 

to nasze saldo kredytowe będzie na poziomie powyżej 26 mln zł; tak na okrągło licząc nasze 

dochody na około 100 mln zł, czyli zadłużenie w granicach 26 % przy dopuszczalnym 60%.  

 

Radny Wojciech Budziarski był zainteresowany, jaka to jest skala sumowa wszystkich na ten 

rok kredytów i pożyczek z uwzględnieniem przedmiotowego kredytu.  
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Skarbnik zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu z wykonania budżetu jest bardzo szczegółowo 

podana ta informacja. Zgodnie z załącznikiem nr 13 Prognoza kwoty długu na rok 2009 i lata 

następne – zadłużenie na koniec roku 2009 było na poziomie 20 paru mln złotych, a po 

wzięciu kredytu na ten rok i uwzględnieniu przewidzianych spłat to zadłużenie na koniec roku 

2010 będzie około 27 mln złotych.   

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu  10 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/413/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 kwietnia 2010r. w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych przez 

Powiat Zgierski zobowiązań z tytułu kredytów stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 10g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

04 stycznia 2010r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010                             

– druk „A” stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Skarbnik, w imieniu Zarządu, przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/414/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2010r. w sprawie zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 04 stycznia 2010r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2010 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 

Ad. 10h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

04 stycznia 2010r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2010                             

– druk „B” stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Skarbnik, w imieniu Zarządu, przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XLVI/415/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 marca 2010r. w sprawie zmiany uchwały nr XLI/388/10 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 04 stycznia 2010r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego    

na rok 2010 stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
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Ad. 11 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację. 
          
Ad. 12 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami stanowi załącznik nr  34 do protokołu. 

 

Starosta przedstawił informację.  
 

Ad. 13 

Starosta oświadczył, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone radnym w statutowym 

terminie. 

 

Ad. 14 

Radny Arkadiusz Cichecki poinformował, że w lutym, na wniosek mieszkańców Rudy Bugaj, 

składał interpelację odnośnie wycinki drzew wzdłuż drogi wiodącej z Aleksandrowa na Rudę 

Bugaj. Podziękował za realizację tej interpelacji. Jednocześnie radny przypomniał,                       

że na marcowej sesji zgłosił podobną interpelację dotyczącą drogi powiatowej nr 5166                

na odcinku Aleksandrów - Izabelin. Poprosił o pisemną odpowiedź w tej sprawie. 

 

Radny Bogusław Czekała podziękował Zarządowi i Wydziałowi Drogownictwa za 

wykonanie dodatkowych prac na drodze powiatowej ul. 3 Maja w Ozorkowie. 

 

Radny Wojciech Budziarski zwrócił uwagę, że na ul. Łagiewnickiej w Zgierzu jest zrobiona 

nowa nawierzchnia, tylko, że połączenie jej z ul. Długą, szczególnie przy skręcie na 

Łagiewniki lub Stryków, jest cały w dziurach. Czy nie można było tego metra czy półtora 

dywaniku asfaltowego wylać i połączyć w sposób płyny te ulice. „Zostawienie tych dziur to 

jest droga przez mękę. Ulica zrobiona a de facto nie wykończona”. Radny nie rozumie tego.  

 

Wicestarosta w odpowiedział, iż pomni wcześniejszych doświadczeń z Generalną Dyrekcją 

Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi Powiat Zgierski nie wchodzi w pas drogowy 

drogi krajowej. „Po prostu nie jest to nasze skrzyżowanie”.   

 

Radny Wojciech Budziarski oznajmił, że gdyby on to wykonywał to by zalał te dziury bez 

powiadamiania GDDKiA. 

 

Ad. 15 

Mieszkaniec Zgierza Karol Hulewicz powiedział, że był kilka razy na sesji Rady Powiatu 

Zgierskiego i spostrzegł kardynalne błędy. „Demokracja, jako ustrój, który obowiązuje                  

w Polsce wymaga jawności. Na czym ta jawność ma polegać panie Przewodniczący? A na 

tym, że muszą być notatki zrobione imienne. Imienne notatki, a zwłaszcza w tych sprawach, 

gdzie dotyczy pieniążków, gdzie dotyczy kredytów, bo to też są pieniążki i oczywiście 

określenie się – dana opcja polityczna musi się po prostu określić, nie pięć tak, pięć tak, 

dziesięć tak. To jest łamanie zasad demokracji. I bardzo bym prosił panie Przewodniczący, 

żeby pan jednak przestrzegał te reguły. Wiem, że stać pana, był pan w Sejmie i pan pewne 

rzeczy ma w jednym palcu. Także ja nie chcę tutaj pana pouczać, ale po prostu demokracja 

wymaga jawności, a ta jawność polega na tym, żeby jednak te reguły demokracji 

przestrzegać.” 
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Przewodniczący Rady uznał za niezrozumiały wniosek przedmówcy. Jawność jest na sali              

i można sobie zapisywać jak głosuje każdy radny. Ponadto ustawa o samorządzie 

powiatowym wyraźnie określa procedury głosowania. Obrady sesji i posiedzenia komisji są 

jawne, jeżeli ktoś chce zapisać jak kto głosował ma do tego prawo. Na pewno jawność nie 

polega na tym, żeby przewodniczący prowadził listy z imiennym głosowaniem i jeszcze 

podawania tego do wiadomości publicznej -  nie ma takiego obowiązku. Przewodniczący 

oświadczył, iż nie przyjmuje tej uwagi jako niedemokratyczne prowadzenie sesji i w dalszym 

ciągu sesje będą prowadzone w dotychczasowy sposób. 

 

Ad. 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             

XLVI sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 12
15

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        


